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 استاندار فارس در ارتباط تصویری
 با رئیس جمهور مطرح کرد:

سه مؤلفه سلامت، معیشت و امنیت 
سرلوحه مدیریت بیماری کرونا 

در استان فارس است
 فارس در آستانه هشدار قرار گرفته است

مدیرکل بیمه سلامت فارس:
افراد دارای مشکل مالی، بیمه سلامت پرداخت 

نمی کنند

شرایط دریافت وام ودیعه مستاجران 
اعلام شد

 واردات ۵ برابری واکسن آنفلوانزا 
در سال جاری

شهردار منطقه ۷ شیراز خبر داد:

 تبدیل شدن قصر ابونصر و برم دلک 
 به سایت بین المللی گردشگری، تاریخی

 و تفریحی در این منطقه
 بودجه ۹۰ میلیارد تومانی برای این منطقه 

درسال جاری

کارشناسان اقتصادی و بین الملل در گفتگو با فرارو پاسخ دادند؛سخنگوی شورای نگهبان در نشست خبری؛

سخنگوی شورای نگهبان گفت: هنوز از مجلس یازدهم مصوبه ای 
دهم  مجلس  به  مربوط  امروز  مصوبات  همه  و  نکردیم  دریافت 

است.
تمهیدات  و  کرونا  شرایط  دلیل  به  که  خبری  نشست  این  در 
بهداشتی همزمان به صورت آنلاین و حضوری برگزار شده است، 
نگهبان  شورای  نظرات  آخرین  اعلام  ضمن  کدخدایی  عباسعلی 
درباره مصوبات دولت و مجلس، به پرسش های خبرنگاران پاسخ 

داد.
 ۴۰ سال؛ دریافت ۳۳۴۶ مصوبه از سوی مجلس

به گزارش ایسنا، عباسعلی کدخدایی در نشست خبری با اصحاب 
شورای  تأسیس  سالروز  چهلمین  آستانه  در  تیرماه   21 که  رسانه 
مصوبه ای  یازدهم  مجلس  از  هنوز  گفت:  شد،  برگزار   نگهبان 
دهم  مجلس  به  مربوط  امروز  مصوبات  همه  و  نکردیم  دریافت 

است.
وی با اشاره به سالروز تأسیس شورای نگهبان گفت: ما در طول 
۴۰ سال گذشته ۳۳۴۶ مصوبه را از سوی مجلس در ادوار مختلف  
دریافت کردیم اما در مورد آن ها  ۴۸۰۰ بار اظهارنظر شده است. 
از  این تعداد 221۴، لایحه بوده و 11۳2 طرح بوده است و یک دهم 
از مصوبات با ایراد مواجه شده است. در واقع 2۹۸۳ مصوبه مورد 
با  تأیید شورای نگهبان واقع شده است و ۳۶۳ مصوبه مغایرتش 
از  اساسنامه   ۵۰2 است.  شده  اعلام  اساسی  قانون  و  مقدس  شرع 
به  ۳۸  تأیید شد و  اساسنامه  ارسال شده  که ۴۵۸  هیئت وزیران 

اساسنامه ایراد وارد شده است.
وی افزود: 1۰۸1 نامه دیوان عدالت اداری برای فقها اعلام شده که 
از این تعداد 1۸1 نامه های دیوان خلاف موازین شرع شناخته شده 
است. همچنین  تعداد ۷1 اصل را تفسیر کردیم که مواردی که 

درخواست تفسیر شده 1۶۳ مورد بوده است.
سخنگوی شورای نگهبان افزود: در حوزه انتخابات نیز باید بگویم 
در مورد انتخابات ریاست جمهوری،  12 انتخاب سراسری داشتیم 
انتخابات  برای خبرگان ۵  انتخابات سراسری و  و در مجلس 11 
میان دوره ای  انتخابات  خبرگان  و  مجلس  در  اما  داشتیم  سراسری 
انتخابات  لیکن  هست  سراسری  انتخابات   2۹ که  داشتیم  متعدد 

میان دوره ای هم به آن اضافه می شود.
تشخیص  اساسی  قانون   ۷۴ اصل  مغایر  تجارت  لایحه  از  بخشی 

داده شد
ارائه شد   دولت  از سوی  تجارت گفت: لایحه  درباره لایحه  وی 
این  از  به بخش های مختلف تقسیم کرد. بخشی  و مجلس آن را 
لایحه برای ما  آمد و مغایر اصل ۷۴ قانون اساسی تشخیص داده 

شده است.
باید در رویه هایمان تغییر ذائقه ای داشته باشیم

به چهلمین  با توجه  این که  بر  مبنی  ایسنا  به سؤال  پاسخ  وی در 
این  در  نگهبان  نگهبان، عملکرد شورای  تأسیس شورای  سالروز 
سال ها را چطور ارزیابی می کنید و  آیا شورای نگهبان را نهادی 
نیازمند تغییر می دانید؟ گفت: عملکرد را شما باید نمره دهید؛ و 

ممکن است خود ما هرچه بگوییم خلافش  باشد.

وی افزود: اساس شورای نگهبان به عنوان نهاد لازم و ضروری و 
با تشخیص مؤسسان قانون اساسی شکل گرفته است و اگر فراز و 
فرودهای ۴۰ سال را در نظر بگیریم بهتر می دانیم تشخیص دهیم 

بودو نبود شورای نگهبان برای چه بوده است.
که  است  خوب  نهادی  هر  داد:  ادامه  نگهبان  شورای  سخنگوی 
تحولاتی را در خود به وجود آورد و اصلاحاتی داشته باشد.  خود 
ما باید در رویه هایمان تغییر ذائقه ای داشته باشیم و این کار در 
حال انجام است و  از پیشنهاد و انتقاد شما استقبال می کنیم و اگر 

پیشنهادی دارید برای ما ارسال کنید.
داشته  انتخابات  قانون  اصلاح  به  بیشتری  عنایت  یازدهم  مجلس 

باشد
وی افزود: با عنایت به اصل 1۰۰ که وظیفه شوراها نظارتی است، 
اقداماتی  نمی توانند در حوزه های دیگر  قائلند که  محترم  اعضای 

انجام دهند و وظیفه دیگری برعهده ندارند.
به  بیشتری  عنایت  یازدهم  مجلس  امیدواریم  کرد:  تصریح  وی 

اصلاح قانون انتخابات داشته باشد.
از اصل قرارداد ۲۵ ساله ایران و چین حمایت کنیم

کدخدایی افزود: همه موافقتنامه ها و قراردادهای بین المللی باید در 
قرارداد 2۵ ساله  بررسی شود و درباره  نگهبان  مجلس و شورای 
ایران و چین هم همینطور خواهد شد و بنظر من اصل قرارداد 2۵ 
ساله ایران و چین خوب بود و باید از آن حمایت کنیم و موضع 
درست  را  خود  راه  اسلامی  جمهوری  که  می دهد  نشان  دشمنان 

رفته است.

بیگدلی کارشناس مسائل بین الملل با تأکید بر اینکه چین در حال از دست 
دادن بازار ۷۵۰ میلیارد دلاری خود در آمریکا است، بیان داشت: با توجه 
به جنگ تجاری که بین این دو کشور وجود دارد، ترامپ در حال محدود 
کردن بازار چین در آمریکا است و این مسئله برای چینی ها بسیار عواقب 
بدی را به دنبال داشته، بر همین اساس این کشور به دنبال بازارهای جدید 
است که در این رابطه خاورمیانه یک گزینه مناسب برای چینی ها به شمار 
می رود و ایران نیز با توجه به اوضاعی که با آن روبرو است، یک مقصد 
مناسب برای چینی ها، بنابراین این کشور برای حفظ و تأمین منافع خود 

به دنبال حضور بلندمدت در ایران است.
انعقاد قرارداد همکاری بلندمدت 2۵ ساله بین ایران و چین طی روزهای 
اخیر جنجال های بسیاری را مطرح کرده، از یک طرف موافقان این مسئله 
معتقدند، در شرایطی که ایران قرار دارد، برای رهایی از این وضعیت به 
این  می گویند،  مخالفان  مقابل  طرف  در  اما  است،  نیاز  قراردادی  چنین 
قرارداد در شرایط تعادل و برابر بسته نمی شود و طبعاً در چنین شرایطی، 

این امر به نفع طرف چینی تمام خواهد شد.
به گزارش فرارو، بهرام امیر احمدیان کارشناس مسائل چین با اشاره به 
اینکه تمام گمانه زنی هایی که رسانه ها و برخی از مقامات سابق در مورد 
قرارداد همکاری بلندمدت ایران و چین انجام می دهند، تنها حدس و گمان 
است، به فرارو گفت: مسئولان وزارت امور خارجه این مباحث مطرح شده 
را تکذیب کرده اند، بنابراین ما نیز باید به موضع رسمی کشور در این 
رابطه استناد کنیم و نمی شود بر اساس اظهارنظرهای ژورنالیستی در این 

زمینه به اظهارنظر پرداخت.
اقتصادی  اینکه چین دومین قدرت  به  اشاره  با  استاد دانشگاه تهران  این 
جهان است، بیان داشت: طبیعتاً امضای قرارداد همکاری با چنین کشوری 
برای ما نباید بد باشد، در حال حاضر بسیاری از کشورهای دیگر نظیر 
آمریکا با چین میلیاردها دلار تبادل اقتصادی دارند، در این رابطه چین 
یکی از سه شریک برتر تجاری ما محسوب می شود، اما در مقابل برای 
چنین حجم تجارت با ایران یک درصد از مبادلات این کشور را شامل 
به چینی ها  را  برخی می گویند کشور  مطالبی که  این  بنابراین  نمی شود، 

فروخته اند، هیچ مبنا و اساسی ندارد و بسیار بی معنا است.
را  از کشورمان  نفت  خرید  است  قرار  چینی ها  داد:  ادامه  احمدیان  امیر 
افزایش دهند و منابع این امر را به صورت صادرات کالا و همچنین نقد 
و در قالب یوآن به کشورمان پرداخت کنند، حال در شرایطی که حدود 
چهار سال از آن زمان می گذرد، آمریکا از برجام خارج شده و ایران نیز 
فاحشی  افت  با  نیز  نفت  فروش  و  دارد  قرار  تحریم ها  شدیدترین  تحت 
روبرو بوده، بنابراین ما باید این قرارداد را با چینی ها امضا کنیم تا بتوانیم 
هم فروش نفت خود را افرایش دهیم و هم به منابع ارزی دسترسی پیدا 

کنیم.
این استاد دانشگاه تهران در واکنش به برخی از اظهارنظرها که این قرارداد 
را با معاهده های ننگین دوران قاجار مقایسه می کنند، گفت: الآن کشور 
به هیچ عنوان با دوران قاجار قابل مقایسه نیست و دیگر چنین اتفاقاتی 
رخ نخواهد داد، چرا که کشورمان در حال حاضر یک قدرت منطقه ای 
به حساب می آید و علیرغم تحریم های بی سابقه آمریکا اما کماکان ایران 
به راه خود ادامه می دهد، بنابراین نباید از این قرارداد ترسید بلکه باید با 

هوشمندی و درایت به وسیله آن منافع کشورمان را تأمین کرد.

این قرارداد در شرایط برابر بسته نمی شود
به  اشاره  با  فرارو  با  گفتگو  در  بین الملل  روابط  کارشناس  بیگدلی  علی 
امری  بین الملل  منطق  لحاظ  از  دو کشور  بین  قرارداد  انعقاد  ذات  اینکه 
مثبت قلمداد می شود، گفت: اما اینکه این قرارداد در چه شرایطی بسته 
قرارداد همکاری  اهمیت بسزایی برخوردار است، در مورد  از  نیز  شود، 
این مسئله در حالت  باید گفت،  ایران و چین  بین  بلندمدت و 2۵ ساله 
تعادل منعقد نمی شود و به طور قطع در این معاهده چینی ها دست برتر 

را خواهند داشت.
اساس  همین  بر  و  است  اقتصادی  زیرساخت های  فاقد  ایران  افزود:  وی 
دیگر  سوی  از  کرد،  عمل  موفق  چینی ها  با  قدرت  موازنه  در  نمی توان 
خود  می شود،  دنبال  جدی  به صورت  شرق  به  نگاه  ایران  در  درحالیکه 
چین با الگوبرداری از مدل توسعه غرب، امروز این جایگاه را به دست 
آورده است، در این رابطه بنده در سال 1۹۷۷ جزء اولین افرادی بودم که 
از طرف دانشگاه تهران برای مطالعه اوضاع چین به این کشور سفر کردم 
و بعد از آن طی مقاله ای با عنوان »چین، مائویسم را به خاک می سپارد« 

استدلال کردم که این کشور از مواضع گذشته خود دست کشیده است.
 بیگدلی اظهار داشت: حال که ما بخواهیم از مدل توسعه چینی استفاده 
کنیم، به نظرم راه را اشتباه رفته ایم، گیریم چین بخواهد ۴۸۰ میلیارد دلار 
در ایران سرمایه گذاری کند، این سرمایه گذاری بسیار سخت خواهد و ما 
زیر سلطه اقتصادی و سیاسی چین خواهیم رفت، از سویی گفته می شود 
چندین هزار از مأمورین چینی نیز برای نظارت بر اجرای این قرارداد به 
ایران خواهند آمد برای تأمین منافع این کشور که این مسئله نیز عواقب 
و تبعات بسیاری را به دنبال دارد. این کارشناس مسائل بین الملل با تأکید 
بازار ۷۵۰ میلیارد دلاری خود در  اینکه چین در حال از دست دادن  بر 
آمریکا است، بیان داشت: با توجه به جنگ تجاری که بین این دو کشور 
وجود دارد، ترامپ در حال محدود کردن بازار چین در آمریکا است و 
به دنبال داشته، بر همین  این مسئله برای چینی ها بسیار عواقب بدی را 
اساس این کشور به دنبال بازارهای جدید است که در این رابطه خاورمیانه 
یک گزینه مناسب برای چینی ها به شمار می رود و ایران نیز با توجه به 
اوضاعی که با آن روبرو است، یک مقصد مناسب برای چینی ها، بنابراین 
بلندمدت در  به دنبال حضور  این کشور برای حفظ و تأمین منافع خود 
بین  بلندمدت  انعقاد قرارداد همکاری  اینکه  به  اشاره  با  ایران است. وی 
ایران و چین از زمان احمدی نژاد مطرح بوده است، اضافه کرد: تا زمانیکه 
نوع  نکنیم، هر  تجدیدنظر  و سیاست های خود  راهبردها  از  برخی  در  ما 
قرارداد همکاری بلندمدت و استراتژیک با کشورهایی نظیر چین برای ما 
ضرر و زیان به همراه دارد، بنابراین از نظر بنده انعقاد چنین قراردادی با 

چین منافع ایران را تأمین نخواهد کرده و با آن مخالف هستم.
 برد-بردی در کار نخواهد بود

نظر  از  اینکه  به  اشاره  با  فرارو  با  گفتگو  در  اقتصاددان  افقه  مرتضی 
اقتصادی قرارداد بلندمدت بین ایران و چین نمی تواند، معامله ای برد-برد 
برای طرفین باشد، اظهار داشت: با توجه به این که ما سه سال است که 
در تنگنای اقتصادی قرار داریم، به طور قطع شرایط یکسانی برای انعقاد 
قرارداد وجود ندارد، از سوی دیگر در چنین شرایطی چین نیز از وضعیت 
ما آگاه است و به طور قطع امتیازات بیشتری را نسبت به گذشته طلب 

کرده است.

صفحه 1

صفحه1

همراه با تحلیل خبر

2

2

4

2

مدیرکل بهزیستی استان فارس خبرداد:

راه اندازی مراکز مثبت 
زندگی در ۱۷۲ نقطه فارس

 با راه اندازی این مراکز نیاز 
به مراجعه حضوری به بهزیستی نیست
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سخنگوی شورای نگهبان در نشست خبری؛

 اصل قرارداد 
۲۵ ساله ایران و چین 

خوب است و باید از آن 
حمایت کنیم


